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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor det ikke er teknisk muligt for VP-Securities at 

skelne mellem aktielån og egentlig afståelse af aktier. 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Erhvervsministeriet: 

 

”Der er i dag ikke et krav om, at VP-Securities i dets systemer teknisk kan skelne mellem 

aktielån og egentlig afståelse af aktier. VP-Securities har oplyst, at det ikke er muligt i dag 

at registrere aktielån som udlån i VP-Securities systemer.  

 

Som følge af reglerne i Kommissionens delegerede forordning 2018/1229 om supple-

rende regler for så vidt angår reguleringsmæssige tekniske standarder vedrørende afvik-

lingsdisciplin af værdipapirer vil det fra ultimo 2020 være et krav, at værdipapirhandlere 

får information fra deres professionelle kunder om, hvilken type af transaktion de har fo-

retaget, som fx et værdipapirudlån. Det vil kræve, at der fra det tidspunkt skal være en 

teknisk løsning hos fx VP-Securities, hvor det kan markeres, at der er tale om et aktielån.” 
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